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Slovenské vysoké školy sa prezentujú na veľtrhu NAFSA v San Diegu

- Tlačové správy - Ministerstvo Facebook Zdieľať

V americkom San Diegu dnes začína najprestížnejšie a najväčšie medzinárodné podujatie v oblasti medzinárodného vzdelávania – veľtrh
NAFSA (Association of International Educators). V slovenskom stánku, ktorý pre vysoké školy zabezpečilo ministerstvo školstva, sa na
veľtrhu od 27. do 30. mája 2025 predstaví 17 slovenských vysokých škôl.

„Práve na tomto veľtrhu vysokých škôl sa nadväzujú tie najdôležitejšie a najväčšie partnerstvá. Aj minulý rok priniesol ovocie - mnohé
školy vytvorili vzájomné stáže či výskumné programy. Ale hlavne, darí sa nám zvyšovať povedomie o našich vysokých školách a
začíname byť viac rešpektovanými,“ uviedol minister školstva Tomáš Drucker.

Ide už o tretiu účasť zástupcov slovenských vysokých škôl na tomto dôležitom medzinárodnom podujatí. Súčasné vedenie rezortu
školstva tak napĺňa svoj záväzok rozvíjať a posilňovať internacionalizáciu vysokých škôl.

„Náš potenciál v medzinárodnom akademickom prostredí rastie z roka na rok. Tento fakt nám nedávno odprezentovali aj zástupcovia
významného think-thanku, ktorý zostavuje celosvetovo uznávaný rebríček vysokých škôl. Teší ma, že v úzkej kooperácii s vysokými
školami vytvárame reprezentatívne miesto na prezentáciu úspechov našej krajiny, a to v americkom (NAFSA), európskom (EAIE) a
ázijsko-pacifickom priestore (APAIE),“ doplnil štátny tajomník pre vysoké školstvo a akademický výskum Róbert Zsembera.

Minister školstva Tomáš Drucker počas slávnostného otvorenia deklaroval, že bude robiť všetko pre to, aby sa Slovensko zúčastňovalo
na týchto medzinárodných veľtrhoch pre vysokoškolských vzdelávateľov aj po skončení financovania z Plánu obnovy a odolnosti
Slovenskej republiky. Vyzdvihol, že účasť prináša výsledky pre vysoké školy, darí sa im nadväzovať čoraz viac spoluprác s vysokými
školami z celého sveta. „ A môžem prezradiť, že sa budeme usilovať podobne veľký európsky veľtrh zorganizovať aj u nás na Slovensku.
Onedlho o tom budem informovať,“ dodal minister.

Na veľtrhu NAFSA sa zúčastňuje približne 20-tisíc zástupcov vysokých škôl, vládnych agentúr a neziskových organizácií z viac ako 100
krajín sveta. Účastníci podujatia majú jedinečnú príležitosť nadviazať nové medzinárodné partnerstvá, získať aktuálne informácie o
trendoch a inováciách v oblasti medzinárodného vzdelávania, rozšíriť profesijné kontakty a vymieňať si skúsenosti s odborníkmi z celého
sveta.

Prezentácia slovenských verejných vysokých škôl na veľtrhu NAFSA je financovaná z Plánu obnovy a odolnosti Slovenskej republiky.

Aktivity realizované z finančných zdrojov Plánu obnovy a odolnosti SR.

Ministerstvo zároveň dbá na ochranu finančných záujmov EÚ a bojuje proti podvodom, korupcii, konfliktu záujmov a dvojitého
financovania a bude vykonávať kontroly so zameraním na tieto najzávažnejšie nezrovnalosti.
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Ženy vo vede – ZVEDAVÉ DEBATY – Košice

Dátum:

19. júna 2025 17:00 – 18:00

Miesto:

Knižnica pre mládež mesta Košice, Kukučínova 2, 043 59 Košice

Organizátor:

NCP VaT pri CVTI SR, Bratislava

Veda na východnom Slovensku: potenciál, ktorý si zaslúži pozornosť!

Aj v regiónoch ako je východné Slovensko, sa robí špičkový výskum a vznikajú inovatívne nápady, ktoré môžu rozvíjať budúcnosť.
Miestne univerzity, výskumné centrá či zanietení jednotlivci prispievajú k rozvoju v oblastiach od biomedicíny až po technológie a
spoločenské vedy. Popularizácia vedy a jej osobností aj mimo hlavných miest vytvára príležitosti aj pre mladých ľudí, rozvíja sa tým
spolupráca s priemyslom a zvyšuje sa celospoločenské povedomie o význame výskumu. Podpora vedy v regiónoch znamená podporu
talentu, inovácií a budúcnosti Slovenska ako celku.

Zvedavé debaty v Košiciach opäť predstavia zaujímavé osobnosti slovenskej vedy. Pozvanie prijala odborníčka na umelú inteligenciu
Mária Virčíková, CEO spoločnosti Matsuko, ktorá vyvíja Skype budúcnosti, čiže technológiu, ktorá umožní 3D holografické konferencie v
rozšírenej realite. Mária Virčíková bola magazínom Forbes označená za TOP ženu slovenského biznisu v roku 2024. Ďalšou vedkyňou je
Terézia Kisková z Univerzity P. J. Šafárika, ktorá testuje lišajník ako antidepresívum. V laboratóriu náhodne zistila, že lišajník by mohol
vďaka svojím účinkom pôsobiť aj ako liek na depresiu. Oblasť humanitných vied bude zastupovať historička Patrícia Fogelová,
odborníčka na holokaust a sociálne politické dejiny 20. storočia.

Diskutujúce

Mária Virčíková (CEO Matsuko), je slovenská podnikateľka a odborníčka na umelú inteligenciu a robotiku, známa ako spoluzakladateľka
a generálna riaditeľka technologickej spoločnosti Matsuko. Táto firma vyvinula technológiu umožňujúcu 3D holografickú komunikáciu v
reálnom čase, čo je označované ako „Skype budúcnosti“. Technológia umožňuje vytvoriť vlastný hologram len s pomocou smartfónu či
notebooku a jeho kamery. Firma spolupracuje s významnými telekomunikačnými spoločnosťami ako Orange, Telefónica, Deutsche
Telekom a Vodafone, ako aj s technologickými gigantmi ako Nokia.

Mária Virčíková vyštudovala kybernetiku a umelú inteligenciu na Technickej univerzite v Košiciach. Počas štúdia sa začala zaujímať o
oblasť interakcie človek–robot a emocionálnu inteligenciu robotov. V rámci svojho výskumu sa venovala vývoju robotov, ktoré pomáhajú
ľuďom, napríklad deťom s autizmom alebo starším osobám. Okrem svojej podnikateľskej činnosti sa Mária Virčíková angažuje v podpore
žien v technológiach. Spolupracuje s iniciatívou „ Aj Ty v IT “, ktorá sa zameriava na prilákanie dievčat a žien do sveta IT a
programovania. Mária Virčíková bola dvakrát zaradená do prestížneho rebríčka Forbes 30 pod 30 a získala ocenenie Young Global
Leader od Svetového ekonomického fóra. Je tiež držiteľkou European Tech Women Award a ocenenia SXSW Award.

RNDr. Terézia Kisková, PhD., je slovenská vedkyňa a pedagogička so zameraním na fyziológiu živočíchov, molekulárnu biológiu a
neurovedy. Pôsobí na Ústave biologických a ekologických vied Prírodovedeckej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Výskum Terézie Kiskovej sa zameriava na stres, depresiu a neurodegeneratívne ochorenia. Zároveň skúma účinky prírodných látok, ako
je atranorin, resveratrol a ďalšie bioaktívne zlúčeniny, na správanie a biochemické procesy u živočíchov. Terézia Kisková je aktívna aj
mimo akademického prostredia. Je členkou občianskeho združenia PRÍRODOVEDEC, ktoré podporuje pedagogickú a vedeckú činnosť
na Prírodovedeckej fakulte UPJŠ. V rámci tohto združenia sa podieľa na organizovaní vedeckých podujatí, ako sú konferencie a
semináre, a podporuje rozvoj študentov prostredníctvom štipendií a zahraničných mobilít.

Mgr. Patrícia Fogelová, PhD., je slovenská historička a vedecká pracovníčka, špecializujúca sa na politické a sociálne dejiny 20. storočia,
s dôrazom na obdobie Slovenskej republiky 1939–1945. V súčasnosti pôsobí ako samostatná vedecká pracovníčka v
Spoločenskovednom ústave Slovenskej akadémie vied. V rámci svojho výskumu sa Patrícia Fogelová venuje aj problematike holokaustu,
najmä rómskeho holokaustu na území južného Slovenska. Spolu s Veronikou Szeghy-Gayer predstavili na konferencii „Aktuálny stav
rómskych štúdií IV“ v decembri 2023 príspevok s názvom „Ako skúmať rómsky holokaust na území južného Slovenska? Prípadová štúdia
o Košiciach“.
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Moderátorka: Michaela Krížová

Michaela Krížová je podcasterka, moderátorka a aktivistka za detské práva. Vo svojom unikátnom podcaste Nezastaviteľné vytvára
exkluzívny priestor pre ženské osobnosti, ktoré možno nie sú až také slávne ale svojou činnosťou rozvíjajú spoločnosť.

Videozáznam z podujatia v Žiline:

CVTI SR pripravuje pre rok 2025 v rámci vedecko-popularizačných aktivít exkluzívne moderované podujatia s názvom „Z VEDA VÉ
DEBATY“ so slovenskými vedkyňami a vedcami s cieľom čo najatraktívnejším spôsobom informovať o vede. Moderované podujatia sa
uskutočnia v krajských mestách v priestoroch našich krásnych knižníc. Štartovacie podujatie sa uskutočnilo v Krajskej knižnici P.O.
Hviezdoslava v Prešove pri príležitosti výnimočného Týždňa slovenských knižníc a Medzinárodného dňa žien. Viac o predošlých
podujatiach sa odzviete v sekcii Zvedavé debaty.

Rezervácia na podujatie

Zaškrtnutím tohto políčka vyjadrujem svoj súhlas so spracúvaním osobných údajov.

Prosím prepíšte bezpečnostný kód

Dnes je 3. júna 2025

03 Jún

Autor: Antónia Germanovová

https://mediaboard.com/
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Štúdium zubného lekárstva sa skracuje: Od roku 2025 bude trvať päť rokov

Redakcia FinReport Publikované: 27.5.2025 Voľný čas Poslať

Od akademického roka 2025/2026 sa štúdium zubného lekárstva na Slovensku skráti zo šiestich na päť rokov. Zmenu zavádzajú
Jesseniova lekárska fakulta Univerzity Komenského v Martine a Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Cieľom je zosúladiť vzdelávanie s európskymi štandardmi a zvýšiť konkurencieschopnosť slovenských absolventov.

Foto: Shutterstock

Reforma reaguje na európsku legislatívu

Skrátenie štúdia vyplýva zo smernice Európskej komisie 2024/782, ktorá stanovuje minimálne požiadavky na odbornú prípravu zubných
lekárov, sestier a farmaceutov. Minister školstva Tomáš Drucker uviedol, že nové študijné programy odrážajú aktuálne trendy v zubnom
lekárstve a požiadavky na absolventov, čím sa zvyšuje konkurencieschopnosť slovenských lekárskych fakúl t v Európe.

Modernizácia obsahu a dôraz na prax

Nový päťročný program kladie väčší dôraz na klinickú prax a moderné technológie. Redukuje sa rozsah všeobecného lekárstva a
posilňujú sa profilové predmety zamerané na zubnú klinickú prax, nové technológie a digitalizáciu. Novinkou je aj zaradenie predmetu
športové zubné lekárstvo, ktorý reflektuje rozširujúce sa spektrum stomatologickej starostlivosti. Hlavná odborníčka pre zubné lekárstvo
Ministerstva zdravotníctva SR Silvia Timková verí, že študenti ocenia modernejšiu a viac na prax orientovanú výučbu.

Postupné zavádzanie na ďalších fakultách

Po Martine a Košiciach plánujú podobné úpravy aj Lekárska fakulta Univerzity Komenského v Bratislave a Lekárska fakulta Slovenskej
zdravotníckej univerzity v Bratislave. Tímy oboch vysokých škôl na potrebných zmenách pracovali dlhé mesiace a schválili ich
prostredníctvom vnútorných systémov kvality.

Autor: FinReport.sk

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/4557123399/a664001670765700a9b2?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3NTM4NzQ5MDYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6NDU1NzEyMzM5OSwidGlkIjozMDE4OX0.Na8ay1gxEdJARzcwYDh-m-6Vy--bnahi7QUdJ8JQ1c4
https://www.finreport.sk/volny-cas/studium-zubneho-lekarstva-sa-skracuje-od-roku-2025-bude-trvat-pat-rokov/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 6

Z lekární mizne kľúčový liek na depresiu a úzkosť. Náhrada neexistuje, výpadok potrvá celé mesiace  
  27. 5. 2025, 13:20, Zdroj: startitup.sk , Vydavateľ: Startitup s.r.o., Autor: Stella Slebodníková, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 187 357 GRP: 4,16 OTS: 0,04 AVE: 1520 EUR 

Z lekární mizne kľúčový liek na depresiu a úzkosť. Náhrada neexistuje, výpadok potrvá celé mesiace

ŠÚKL potvrdil výpadok kľúčového psychiatrického lieku

An*franil nemá rovnocennú náhradu a jeho výpadok spôsobí problémy v liečbe

Vďaka, obchodne. Tento článok čítaš bez reklám vďaka členstvu v Startitup PREMIUM .

Slovenské zdravotnícke zariadenia aj lekárne čelia náročnému obdobiu. Dôležitý liek , ktorý pomáha pacientom pri liečbe depresií,
úzkostných stavov či obsedantno-kompulzívnych porúch, bude dlhodobo nedostupný, píše Štátny Ústav pre kontrolu liečiv .

Štátny ústav pre kontrolu liečiv potvrdil, že výpadok potrvá viac než šesť mesiacov. Odborníci upozorňujú pacientov, ako v tejto situácii
postupovať a na čo si dať pozor.

Antidepresívum Anaf*anil, využívané pri liečbe depresií, úzkostných porúch, obsedantno-kompulzívnej poruchy či panických záchvatov,
bude nedostupné minimálne do začiatku roka 2026. Výpadok potvrdil Štátny ústav pre kontrolu liečiv (ŠÚKL), ktorý uviedol, že dôvodom
je prerušenie výroby.

„Pre liek An*franil 25 (tbl obd 30×25 mg) držiteľ registrácie nahlásil prerušenie dodávok s účinnosťou od 01.06.2025 z výrobných
dôvodov. Obnovenie dodávok lieku sa predpokladá začiatkom roka 2026,“ informovala hovorkyňa ŠÚKL Lucia Balážiková.

Liek sa používa nielen u dospelých, ale aj u detí starších ako päť rokov – napríklad pri nočnom pomočovaní alebo pri obsedantných
poruchách. Jeho mechanizmus účinku spočíva v zvyšovaní hladiny neurotransmiterov, ako sú serotonín a noradrenalín, ktoré ovplyvňujú
náladu a emočnú stabilitu.

Liek bez rovnocennej náhrady

Slovenská lekárnická komora upozorňuje, že Anafr*nil nemá plnohodnotnú alternatívu. Aj keď existujú modernejšie antidepresíva, v
niektorých prípadoch nedosahujú rovnaký účinok. To sa týka najmä pacientov, ktorí na Anafra*il dobre reagovali a iné lieky im
nezaberajú, informuje ďalej denník Pravda .

„Aj keď dnes máme k dispozícii modernejšie a bezpečnejšie lieky, Anafran*l má pre niektorých pacientov nenahraditeľné miesto v liečbe,“
uviedol prednosta 1. psychiatrickej kliniky Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a viceprezident Slovenskej psychiatrickej
spoločnosti Jozef Dragašek.

Liek býva predpisovaný aj pri chronickej bolesti či stavoch nadmernej ospalosti spojených s ochabnutím svalov. Všetky tieto stavy si
vyžadujú presne zvolenú liečbu, a preto jeho výpadok znamená pre lekárov aj pacientov zvýšenú záťaž.

Nedostatok liekov sa stáva čoraz vážnejšou výzvou

Štátny ústav pre kontrolu liečiv v posledných mesiacoch taktiež zaznamenáva nárast otázok od pacientov aj odborníkov týkajúcich sa
výpadkov liekov. Nedostupnosť niektorých liečiv sa stáva čoraz väčším problémom nielen na Slovensku, ale v celej Európskej únii.
Dôvody sú rôzne – od výrobných a logistických ťažkostí cez reexport až po globálne krízové situácie, akými boli pandémia COVID-19 či
vojna na Ukrajine.

Na výpadky vplýva aj hromadenie zásob pacientmi či náhle zvýšený dopyt v čase šírenia sezónnych ochorení. Problém je o to zložitejší,
že hoci lieky podliehajú prísnej regulácii, stále sú ovplyvňované trhovými mechanizmami a ich dostupnosť často závisí od
medzinárodného dodávateľského reťazca.

ŠÚKL upozorňuje, že zabezpečenie liekov nie je v jeho kompetencii – tú zodpovednosť nesie držiteľ registrácie a výrobca. Zároveň však
existujú nástroje, ktoré môžu pomôcť preklenúť obdobie nedostupnosti.

Medzi najčastejšie patrí generická substitúcia, teda výmena predpísaného lieku za ekvivalent s rovnakou účinnou látkou. Ďalšou
možnosťou je mimoriadny dovoz neregistrovaných liekov na žiadosť lekára alebo uvoľnenie cudzojazyčných balení, ktoré síce nemajú
slovenské označenie, ale umožňujú rýchlejší prístup pacientov k potrebnej liečbe.

Na úrovni EÚ bol zriadený špeciálny výbor, ktorý má koordinovať reakcie na výpadky liekov. Medzi dlhodobé riešenia, ktoré by mohli
zlepšiť situáciu aj na Slovensku, patrí podpora domácej výroby, prípravy liekov v lekárňach a zefektívnenie systému mimoriadnych
dovozov.

https://mediaboard.com/
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Ako postupovať pri výpadku?

Najdôležitejším odporúčaním lekárov je pri výpadku Anafra*ilu, nepanikáriť a okamžite kontaktovať ošetrujúceho psychiatra. Odborník
môže na základe doterajších skúseností a zdravotného stavu pacienta zvoliť individuálnu alternatívu – aj keď nie vždy rovnocennú.

„V tejto situácii je veľmi dôležité, aby sa pacienti obrátili na svojho ošetrujúceho lekára, ktorý im pomôže individuálne zvoliť najvhodnejšiu
alternatívu z dostupných liekov,“ zdôraznil Dragašek.

Pacienti by sa podľa odborníkov nemali pokúšať vysadiť liek svojvoľne, ani nahradiť ho iným bez konzultácie s odborníkom. Nevhodná
zmena liečby môže viesť k zhoršeniu psychického stavu alebo výskytu nežiaducich účinkov.

Odborníci sú pripravení pomôcť

Výpadok An*franilu prichádza v čase, keď duševné zdravie zostáva dôležitou témou verejného zdravia. Lekári i psychológovia
opakovane upozorňujú na nárast prípadov úzkostných porúch a depresií. Práve preto je výpadok lieku, ktorý sa používal celé desaťročia
a mnohým pacientom priniesol úľavu, obzvlášť citeľný.

„Odborníci sú pripravení pacientom pomôcť hľadať najlepšie riešenie,“ dodal Dragašek.

Zdravotnícke inštitúcie preto apelujú na včasnú komunikáciu s lekármi a dôsledné sledovanie zdravotného stavu. Aj keď sa Ana*ranil
vráti do distribúcie najskôr začiatkom roka 2026, odborníci dúfajú, že spoločne s pacientmi dokážu zvládnuť toto náročné prechodné
obdobie.

Tento článok čítaš bez reklám vďaka členstvu v Startitup PREMIUM .

Čítajte viac z kategórie: Zo Slovenska

Ďakujeme, že čítaš Startitup. V prípade, že máš postreh alebo si našiel v článku chybu, napíš nám na redakcia@startitup.sk .

Zdroje: ŠÚKL , Pravda , ŠÚKL

Viac k téme: antidepresiva , dostupnosť liekov , ŠÚKL

Autor: Stella Slebodníková

https://mediaboard.com/
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Do Botanickej záhrady v Košiciach zavítali motýle exotických trópov

VEDA NA DOSAH redakcia 27. mája 2025

Celkovo bude na výstave odprezentovaných viac ako 4 600 jedincov z približne 100 druhov motýľov rôznych farieb a veľkostí.

Súčasťou výstavy bude aj zaujímavý druh. Je ním motýľ Greta oto, ktorý má zriedkavé číre, takmer priehľadné krídla. V angličtine je
známy pod označením glasswing butterfly. Zdroj: Wikimedia Commons/Jacopo Werther

Botanická záhrada Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach pozýva na obľúbenú výstavu Motýle exotických trópov. Motýlia
šou sa tento rok koná od 23. mája do 29. júna 2025 v priestoroch skleníka v čase od 9.00 do 17.00 hod. v areáli záhrady na Mánesovej
23 v Košiciach.

Súčasťou výstavy je aj tento rok zbierka preparovaného hmyzu vo vestibule administratívnej budovy, ktorú botanickej záhrade zapožičal
súkromný zberateľ a dlhoročný spolupracovník Michal Zachar. Počas májových a júnových víkendov budú mať návštevníci výstavy
možnosť stretnúť ho osobne, záujemcom poskytne poradenskú činnosť a predaj kaziet s tropickým hmyzom.

Viac ako 4600 jedincov a 100 druhov

Počas trvania výstavy sa môžu návštevníci tešiť na živé motýle, ktoré pochádzajú z tropických oblastí Ameriky, Afriky, Ázie i Austrálie.
Motýle boli do botanickej záhrady privezené vo forme kukiel, ktoré sa budú postupne liahnuť v špeciálne pripravených liahňach. Kukly sa
dovážajú priebežne v niekoľkých termínoch, aby mohli návštevníci počas celej výstavy vidieť čo najviac rôznych druhov motýľov.

Celkovo bude na výstave odprezentovaných viac ako 4 600 jedincov z približne 100 druhov. „Medzi motýle, ktoré zaujmú svojou
veľkosťou, nepochybne patrí Attacus atlas, pôvodom z tropickej časti Ázie. Pýši sa najväčšou plochou krídel na svete, ako aj atraktívnym
sfarbením. Rozpätie jeho krídel dosahuje viac ako 24 cm. Medzi netradične veľké motýle patria aj zástupcovia čeľade Vidlochvostovité.
Niektoré z atraktívne vyfarbených druhov s typickým tvarom krídel dosahujú rozpätie v prípade samcov 9 – 11 cm a v prípade samíc 10 –
12 cm,“ vysvetľuje Ing. Robert Gregorek, PhD., vedúci oddelenia okrasnej a úžitkovej flóry Botanickej záhrady UPJŠ v Košiciach.

Tropické motýle. Zdroj: Fb UPJŠ Košice

Pozrite si

5. marca 2024 | Justína Mertušová

Farba krídel slúži na obranu alebo maskovanie

Okrem ikonických modrokrídlych motýľov rodu Morpho pochádzajúcich zo strednej Ameriky a z Južnej Ameriky, ktorých odtiene krídel
budú striedať farby od belasej až po sýtomodrú, návštevníkov čakajú aj ďalšie zaujímavé druhy. „Zaujímavým druhom je motýľ Greta oto,
ktorý má číre, takmer priehľadné krídla. V angličtine je známy pod označením glasswing butterfly práve pre svoje krídla, ktoré mu môžu
pomôcť uniknúť pred nepriateľom. Dospelý jedinec dorastá do 3 cm a jeho rozpätie krídel dosahuje 5,6 až 6,1 cm. Priehľadnosť krídel je
pri motýľoch relatívne zriedkavá vlastnosť. V rámci javu zvaného mimikry sú častejšie nenápadné farby umožňujúce splynúť s prostredím
alebo, naopak, výrazné a nápadné sfarbenie signalizujúce toxicitu pre predátory. Húsenica tohto druhu konzumuje rastliny obsahujúce
toxíny a po zakuklení sa jedovatým stáva aj dospelý motýľ. Niektoré predátory už pri prvom kontakte spoznajú nejedlosť tohto druhu a
nechávajú ho na pokoji,“ dopĺňa vedúci oddelenia zoológie a ochrany rastlín Botanickej záhrady UPJŠ v Košiciach Ing. Martin Suvák,
PhD.

Modrokrídly motýľ rodu Morpho. Ilustračný obrázok. Zdroj: Wikimedia Commons/caspar s

Pozrite si

27. júna 2023 | VEDA NA DOSAH

Návštevníci nájdu vo vonkajšom areáli fotokútik s motýlími krídlami, pred ktorým si budú môcť vyhotoviť tematické fotografie. Posledný
vstup na výstavu bude umožnený najneskôr o 16.30 hod. Z dôvodu rekonštrukcie tropického skleníka Viktória sa výstava tento rok koná v
jednom z ďalších skleníkov. „Veríme, že aj napriek tejto zmene sa návštevníkom bude motýlia šou v jubilejnom roku botanickej záhrady
páčiť a ocenia nový priestor, v ktorom budú môcť pozorovať vyvíjajúce sa a lietajúce motýle ešte v bezprostrednejšej blízkosti,“ informuje
a na výstavu srdečne pozýva prof. RNDr. Pavol Mártonfi, PhD., riaditeľ Botanickej záhrady UPJŠ v Košiciach.

Zdroj: TS Botanická záhrada UPJŠ v Košiciach
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(zh)

8. apríla 2022 | Andrea Bučičová

Aktuálne podujatia

Dnes je 4. júna 2025

04 Jún

Autor: VEDA NA DOSAH
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